
شهروند| ساعت 24 شب گذشــته 28 روز تلاش 
باشگاه ها برای جذب بازیکنان جدید و تقویت تیم خود 
جهت کسب جایگاهی بهتر در 13 هفته باقی مانده از 
لیگ برتر به پایان رسید. حالا این که کدام باشگاه در این 
راه موفق بوده و توانسته از این فرصت بهترین استفاده را 
ببرد، قطعا در پایان فصل مشخص خواهد شد، اگرچه 
هنوز هم باشــگاه ها اجازه دارند درصورت خالی بودن 
سهمیه آزادشان یک بازیکن را که قراردادش را قبل از 
تاریخ 29 دی فسخ کرده، به تیم خود در روزهای آینده 

اضافه کنند. 
یک ماه با دغدغه دروازه بان

پرســپولیس بعد از دســت دادن ایمــان صادقی و 
اتفاقاتی که برای سوشــا مکانی پیش آمــد، در اکثر 
روزهای نقل وانتقالات زمســتانی درگیر بحث جذب 
دروازه بان بود. بیرانوند به عنوان گزینه نخســت مطرح 
شد و حتی تا آخرین ســاعات دیروز هم پرونده انتقال 
او از نفت به پرســپولیس باز بود اما باشگاه نفت اجازه 
نداد این دروازه بان لرســتانی به آرزویش برسد. جذب 
الکســاندر لوبانف، دروازه بان اول تیم ملی ازبکستان و 
باشگاه پاختاکور در آخرین ساعات فصل نقل وانتقالات 
از نگرانی سرخپوشــان کم کرد و پرســپولیس علی 
محسن زاده، دروازه بان تیم امید را هم به عنوان گلر دوم 
جذب کرد. امیرعباس آیینه چی، دیگر ســهمیه امید 
پرسپولیس بود که در نیم فصل دوم شاگردان برانکو را 

همراهی می کند.
در حسرت یک پلی میکر

با توجه به این که پرویــز مظلومی در طول نیم فصل 
اول ریوالدو و کــرار، 2  هافبک میانی خارجی خود را به 
دلیل مشکلات مالی از دست داد، انتظار داشت باشگاه 

اســتقلال در نیم فصل یکی، 2 بازیکن را در این پست 
جذب کند اما بعد از کش و قوس های فراوان آبی پوشان 
فقط موفق به جذب مهدی مومنی، مهاجم نیم فصل اول 
نفت تهران شدند. استقلال هیچ خروجی ای در نیم فصل 
نداشــت و هم اکنون نام آندرانیک تیموریان، کاپیتان 
تیم ملی برای بازگشــت به جمع آبی پوشــان شنیده 
می شود. با توجه به فسخ قرارداد آندو با ام صلال قطر او 
در روزهای آینده نیز می تواند به یکی از تیم های ایرانی 

ازجمله استقلال بپیوندد.
ذوب آهن و تراکتور، موفق ترین ها

ذوب آهن که در هفته های پایانی نیم فصل اول کمی 
دچار افت شــده بود، موفق به جذب 4 بازیکن شــد تا 
نامش را به عنوان یکی از تیم های موفق در نقل وانتقالات 

زمستانی ثبت کند.  هاشم بیک زاده، مارکو آیوبل، احمد 
کامــدار و وحید محمدزاده 4 بازیکــن جدید تیم گل  
محمدی هستند و از طرفی دیگر فقط اکبر صادقی از این 
تیم جدا شده و به صبا رفت. تراکتورسازی نیز با حضور 
امیر قلعه نوعی یکــی از فعال ترین تیم هایی در فرصت 
به وجود آمده بود. مهدی کیانی، فرزاد حاتمی، مهدی 
شریفی، آلویز نانگ، فرزین گروسیان و ایوب کلانتری 6 
خرید جدید تراکتورسازان بودند و البته 7 بازیکن ازجمله 
عبدالله زاده، طهماسبی، بایرامی،  هاشمی نریمان جهان، 
حمزه یونس و رمسی خروجی های تیم قلعه نوعی لقب 

گرفتند. 
دیگر مدعیان چه کردند؟

استقلال خوزستان که شگفتی ســاز نیم فصل اول 

لقب گرفته بود، حاضر به صدور رضایتنامه هیچ کدام از 
بازیکنانش نشــد و فقط یک بازیکن از تیمور شرقی به 
همراه امید سینگ را به ترکیبش اضافه کرد. سایپا که 
تا اینجای فصل در رده چهارم قرار دارد، درحالی قرارداد 
نوروزی و محمدزاده را فسخ کرد که مهدی دغاغله را از 
فولاد جذب کرد. البته همچنان پرونده جدایی نکونام از 
این تیم و پیوستنش به العربی قطر باز است. سپاهان نیز 
امین منوچهری، سناد ایبریکیچ و علی هزامی را جذب 
کرد، ضمن این که توانست مجوز بازی پریرا و پادوانی 2 
بازیکن برزیلی اش را نیز کسب کند. مهدی شریفی تنها 
خروجی ســپاهان بود که با حرف و حدیث های فراوان 
سرباز تراکتورسازی شد. نفت تهران که این فصل نتایج 
دور از انتظاری کسب کرد، در اتفاقی عجیب بدون جذب 
حتی یک بازیکن پیام صادقیــان، آلویز نانگ، مهدی 
مومنی و میثم جودکی را به تیم هــای دیگر فروخت. 
درنهایت صبا که با هدایت علی دایی امیدهای زیادی را 
در سر می پروراند، بیک زاده و دهنوی را به تیم های دیگر 

داد و اکبر صادقی و صادقیان را جذب کرد. 
شلوغی های ته جدول 

اســتقلال اهواز کــه نزدیک ترین تیم به ســقوط 
اســت، بازیکنان زیادی را از دســت داد و در روز پایانی 
نقل وانتقالات قــرارداد 9 بازیکن جدیــد را ثبت کرد. 
راه آهن، سیاه جامگان و فولاد نیز از دیگر تیم های انتهای 
جدولی بودند که تغییرات بســیار زیادی را در ترکیب 
خود ایجاد کردند تا شاید در ادامه فصل روندشان تغییر 
کرده و بتوانند از سقوط به دســته پایین تر فرار کنند. 
پدیده، ملوان و گسترش فولاد نیز به عنوان تیم های میانه 
جدولی در نقل وانتقــالات بیکار نبودند و با جذب چند 

بازیکن به آینده امیدوارند.
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شــهروند| اگر بازی ســوم و آخــر تیم ملی 
کشورمان در مرحله گروهی رقابت های زیر 23 سال 
آسیا مقابل چین را دیده باشید، قطعا ستاره ای به 
نام مهدی ترابی را تحسین کرده اید. ستاره تهاجمی 
تیم ملی بزرگسالان و تیم امید در همه بازی های 
تیم ما در رقابت های مورد اشــاره یک سر و گردن 
از بقیه بهتر نشان می دهد. نه فقط صرف دیدن و 
حس کردن، بلکه نکات آماری هم بر عملکرد این 

ستاره جوان مهر تأیید می  زند.
بهترین میانگین ها

تیم ملی کشورمان در بازی مقابل چین، 46 درصد 
موقعیت ها و حملات بازی را خلق کرد که 23 درصد 
این موقعیت ها با پاس مستقیم یا دخالت ترابی به 
ثبت رسید. این بازیکن سرعتی با استفاده از سرعت 
خود خیلی خوب در کناره ها پشت سر مهاجمان 
پابه توپ می شــود و برای هم تیمی هایش فرصت 
به وجود می آورد. سهم او از موقعیت های خطرناک 
ایران در 3 بازی، عدد 6 را نشان می دهد. اگر صرفا 
نخواهیم پاس گل را اصلی ترین عامل گلسازی نام 
ببریم، قطعا نقش ترابی را ویژه تر هم می یابیم. او که 
در دقیقه 48 بازی با چین، سرانجام نخستین گلش 
را در این رقابت ها به ثمر رساند به لحاظ تایمینگ 
پاسکاری هم یک شــاهکار را به نمایش گذاشته 
است. ســتاره جدید فوتبال ما همان طور که قبلا 
در رده بزرگسالان نشــان داده بود، دقیقا می داند 

چه زمانی استارت هم تیمی هایش شکل می گیرد. 
حتی اگر بازی های تیم ملی را ندیده باشید، وقتی 
آمــار 65 درصد پــاس اول ســالم او را می بینید، 
حدس می زنید درجریان رقابت چه شاهکاری رقم 

می خورد!
پشت صحنه

ترابی یک بازیکن آزاد است و مربیان تیم ملی با 
هوشیاری، پســت خاصی برایش تعریف نکردند 
تا مبادا خلاقیت هایش در بندهای تاکتیکی از یاد 
برود. با این حال ترابی، پســت آرمانی خود را خط 
حمله یا حداقــل بازی در کانال هــای کناری فاز 
تهاجمی می داند. او به دلیل برخورداری از تکنیک 
بالا، معمولا حریف را ملزم به ایجاد برتری عددی 
در خط دفاعی اش می کند و در این حالت از تراکم 
بازیکنان در سایر پست های مهم تهاجمی، هنگام 
ضدحمله کاسته می شــود. چنین شرایطی، راه را 
برای بازیکن میانه میدان و درون محوطه جریمه باز 
می کند. شاید بازی او در برخی مقاطع، آنچنان باید 
مورد توجه قرار نگیرد اما به راستی مغز متفکر تیمی 
است که امید ما برای شکســتن طلسم 40ساله 

حضور در المپیک محسوب می شود.
نقاط ضعف

ترابی از همان روزهای بازی برای تیم بزرگسالان 
ایران، نشــان داد یک بازیکن سرعتی است؛ از آن 
دست بازیکنانی که وقف کارهای تهاجمی می شود 

و به همین دلیل نمی توان توقع حضور درکارهای 
دفاعی و نبردهــای تن به تن درهنگام کشــیده 
شــدن جریان بازی به فاز قدرتی را از او داشــت. 
آخرین ســاخته مرغوب مجید جلالی، اگر کمی 
قدرت دفاعی داشــت، با توجه به سرعت فراوانش 
می توانست هنگام ضدحملات رقیب، خیلی خوب 
برگردد و به دفاع تیم کمک کند. تیم ملی کشورمان 
در 3 بازی مرحله گروهی مقابل هر 3 تیم سوریه، 
قطر و چین به لحاظ دفاعی مشکل داشت. هرچند 
همراه قطر کمتر از 2 تیم حذف شــده، گروه گل 
دریافت کردیم اما به گفته کارشناسان در سازمان 
دفاعــی و ســاماندهی امور تدافعــی ضعف های 
عمده ای داریم؛ ضعفی که بــا وجود ترابی در خط 

حمله احساس نمی شود.
فاکتور سرعت

از نکات جذاب بازی این جوان بااستعداد، سرعت 
اوست. ترابی 21ســاله متولد اشتهارد در سایپا با 
ســرعتش همه را مجذوب کرد؛ کاری که در تیم 
امید هم انجام می دهد و به طور کلی، حضور بازیکن 
ســرعتی درکناره ها به نوعی تعیین کننده اهداف 
تاکتیک های لحظه ای هر تیمی است. به هرحال 
ترابی جوان فعلا یک تنه بار تیــم  امید را به دوش 
می کشد و بی چون وچرا، ستاره ماست. امیدواریم 
این ســتاره با کمک هم تیمی هایش در آســمان 

ریودوژانیرو هم مجال درخشش بیابد.

عملکرد خیره کننده همه کاره تیم امید از زاویه آمار و ارقام

مهدی ترابی؛ ستاره ای برای صعود

 اقدام عجیب شرقی ها و زنگ خطر
برای سوارکاری ایران

اسب چینی وارد بازار می شود!
شهروند| اسب اصیل ایرانی که بارها در سال های 
اخیر کارشناسان و علاقه مندان به رشته سوارکاری 
درباره رسیدگی به آن هشــدار می دهند،  جنجال 
دیگری آفرید. صحبت از اسب چینی وسط آمده تا 
بار دیگر زنگ خطر برای ســوارکاری ایران به گوش 

برسد.
اقدام جالب چینی ها در تولید اسب

دکتر عبدالجلیل غیادی که از فعالان حوزه اسب 
و سوارکاری در منطقه گلستان به حساب می آید، 
دیروز در اظهاراتــی جالب از احتمال ورود چینی ها 
به بازار اســب،  آن هم به نام اســب های ایرانی خبر 
داد: »چینی ها چندی پیش 70 اســب ترکمن را با 
هزینه 250 میلیارد تومانی خریداری کرده اند اما با 
تلاش هایی که انجام دادند، همان اسب ها را با تغییر 
نژادی که می دهند، به اسم اسب اصیل ایرانی به خود 

ما می فروشند!«
واکنش فدراسیون

محمد کاظمیان، دبیر فدراســیون ســوارکاری 
در واکنش به ورود اســب چینی به بازار به نام اسب 
ایرانی به »شــهروند« می گوید:   »من از این موضوع 
کاملا بی اطلاع هستم و نمی دانم غیادی از چه چیزی 
صحبت کرده است.« با این حال دبیر فدراسیون که 
درجلسه با برخی کارشناسان حضور داشت، توضیح 
دراین باره را به سهیل یوسف نیا، رئیس کمیته زیبایی 
فدراسیون سپرد:   »ترکمنســتان سال هاست که 
فروش اسب ترکمن را ممنوع کرده اما چینی ها بعد 
از رایزنی با شــخص رئیس جمهوری ترکمنستان 
و پرداخت مبالغی هنگفت تعدادی اســب را از این 
کشور خریداری کردند. البته این اسب ها نژاد ایرانی 
ندارند و ممکن نیست که به نام اسب ایرانی به فروش 
برسند. درست است که ما باید احساس خطر کنیم 
اما چنین صحبتی که اسب چینی وارد بازار شده و ما 

باید از آنها اسب بخریم، وجاهت قانونی ندارد.«
زنگ خطر جدی

به نظر می رسد هر سال وضع اسب اصیل ایرانی که 
کشورهای دیگر آرزوی داشتن آن را دارند و قدمتی 
بسیار طولانی هم دارد، درکشورمان رو به افول است. 
زنگ خطر جدی برای مسئولان مدت هاست به صدا 
درآمده و با ادامه این روند تعداد محدودی از اســب 
اصیل ایرانی هم که درکشور موجود است، به زودی 
از بین می رود. این قرار باشــد واقعا در صنعت اسب 
هم محتاج چینی ها شــویم، می توانیم تا حدودی 
برای ما تحقیرآمیز باشد چون ایران اسب هایی را از 
قدیم الایام دراختیار داشته که شاید در دنیا بی نظیر 
بودند. در هرصورت صنعت اســب هر روز گسترده 
می شود و طبیعی هم هســت که کشورهایی مثل 

چین در آن به دنبال بزرگترشدن باشند.

ذره بین

تیتر بازی

  قرارداد 4ساله دیرک بائرمن با فدراسیون ایران 
دیروز در نشست خبری امضا شد.

  هفته هجدهم لیگ برتر والیبال امروز با 6 دیدار 
پیگیری می شود که تیم صدرنشین بانک سرمایه 

در بندرعباس به میدان می رود.
  مرتضی پورعلی گنجی، مدافــع تیم ملی برای 
نهایی کردن قرارداد خود با السد قطر وارد این کشور 

شد.
 رافائل نادال، دومین تنیســور پرافتخار تاریخ با 
شکست از هموطنش ورداســکو در دور نخست 
رقابت های گرنداسلم ملبورن 2016 شکست خورد 

و حذف شد.
 سخنگوی کمیته  حسابرســی فیفا اعلام کرد با 
وجود اینکه سپ بلاتر محروم شده است اما هنوز از 

سوی این سازمان حقوق دریافت می کند.
 رولانــدو ماندراگورا، بازیکن جنــوا به یوونتوس 

پیوست.
 نمانیا ویدیچ، مدافع اینتر قراردادش را با این تیم 

فسخ کرد.

اســدی: آنها که در زمین کار دارند، حق ندارند 
درباره مسائل غیر فنی صحبت کنند

قنبرزاده: تا ســاعت 3 بامداد بــا بازیکن ما چت 
می کردند

تیموریان: 2 پیشنهاد قطری را ردکردم/ بازگشتم 
به لیگ ایران معلوم نیست

عقیل اعتمادی: دلم تنگ وطن است، برمی گردم
پروین: حمایــت کنیم، یک، هیــچ از ژاپن جلو 

هستیم
بیرانوند: جدایی ام از نفت قطعی است/ نگذاشتند 

به پرسپولیس بروم

عیادت شمس از شمسایی| وحید شمسایی 
که مدت طولانی از ناحیه زانو مصدوم بود، صبح 
دیــروز در بیمارســتان ایران مهر پــای خود را 
جراحی کرد. پس از جراحی، حسین شمس که 
درگیری های رسانه ای زیادی با شمسایی داشته، 
به عیادت آقای  گل فوتسال جهان رفت! شمسایی 
که گفته بود بعد از جراحی درباره آینده کاری اش 
صحبت می کند، دیروز بعد از عمل جراحی خود 
اظهار داشــت: »خوشبختانه پزشــکان از عمل 
جراحی زانویم راضی هســتند که این امر باعث 
شده است تا انگیزه ام برای ادامه فعالیتم درعرصه 

بازیگری افزایش یابد.«
پیروزی هندبال ایــران مقابل چین| در 
سومین روز از رقابت های هندبال قهرمانی آسیا، 
تیم ملی ایران به مصاف چین رفت و موفق شــد 
در یک نمایش برتر با نتیجــه 36 بر 18 چین را 
شکست دهد. تیم هندبال ایران پیش از این برابر 
عربستان شکست خورده و مقابل لبنان به برتری 
رسیده بود. هندبالیســت های ایران در ادامه این 
رقابت ها باید از ساعت 30:  19 روز پنجشنبه برابر 

بحرین میزبان مسابقات به میدان بروند.
200 میلیارد برای بازسازی آزادی| مجموعه 
ورزشی آزادی قرار است دراختیار عموم قرار بگیرد؛ 
به همین دلیل شرکت توسعه و نگهداری اماکن 
ورزشی در تلاش اســت تا این مجموعه را مورد 
بازسازی قرار دهد. برای این منظور 200 میلیارد 
پیش بینی شده و قرار است 80 میلیارد برای  سال 
آینده تصویب شود. همچنین برای ورزشگاه نقش 
جهان 30 میلیارد بودجه درنظر گرفته شــده که 

تاکنون 12 میلیارد تزریق شده است.
5 بهمن، زمان رسیدگی به اختلاف ایران 
و عربستان| روزنامــه الریاضیه عربستان اعلام 
کرد که کمیته برگزاری بازی های لیگ قهرمانان 
آسیا در روزهای 25 و 26 ژانویه )5 و 6 بهمن( در 
هتل فورسیزن دوحه تشکیل جلسه خواهد داد 
و موضع گیری نهایی خود را درباره اختلاف بین 
ایران و عربستان اعلام خواهد کرد. سعودی ها در 
نامه ای که به AFC نوشته اند، پیشنهاد داده اند 
که دیدار نماینده های این کشور در لیگ قهرمانان 
آسیا با حریفانی ایرانی درکشوری بی طرف برگزار 
شود و آنها قطر را به عنوان میزبان پیشنهاد داده اند. 
این درحالی است که ایرانی چنین پیشنهادی را 

رد کرده است.

 صرفا جهت اطلاع!

گفت وگو با گرشاسبی، مدیرکل اداره ورزش تهران: 

سقف ورزش پایتخت از این بلندتر است
مدیرکل  شهروند| 
جوانــان  و  ورزش 
اســتان تهران که بعد 
از حضور گــودرزی در 
وزارت ورزش یکــی از 
نزدیک ترین افــراد به 
او محســوب می شود، 

نزدیک به یکسال است که مدیریت ورزش تهران را 
نیز برعهده دارد. او که سابقه اداره ورزش خوزستان 
را نیز در کارنامه دارد، معتقد اســت ورزش تهران 
می تواند خیلی بیشتر از این پیشرفت کند. در ادامه 
گفت وگوی »شــهروند« را با حمیدرضا گرشاسبی 

می خوانید: 
  حدود یک سال اســت که اداره ورزش تهران 
را برعهده دارید. از کارهایی که انجام شــده، 

صحبت کنید.
ورزش تهران هم مثل ســایر استان ها درجریان 
اســت. به  هرحال وســعت تهران مشخص است و 
همین موضوع کار را برای هرکسی سخت می کند. 
بخش ها و ســازمان های زیادی زیر نظــر اداره کل 
مشغول هســتند. یکی از اهداف اصلی ما در  سال 
جاری تکمیل ساخت وسازهای نیمه کاره بوده که تا 
حدودی موفق شدیم این کار را به سرانجام برسانیم. 
در هرصورت معتقدم خیلی بیشتر از این می توانیم 

در ورزش تهران کار کنیم.
  شما در وزارت ورزش نیز به عنوان مشاور کنار 
وزیر هســتید و به نظر می رسد رابطه نزدیکی 

دارید!
به هرحــال هدف من خدمت به ورزش اســت و 
فرقی نمی کند کجا حضور داشته باشم. وزارت ورزش 
به عنوان سازمانی که باید بر تمام نهادها نظارت داشته 
باشــد،  باید با مدیران اســتان ها نیز رابطه نزدیکی 
برقرار کند. البته گودرزی نیز درهمان ابتدای کار مرا 
به عنوان مشاور خود برگزید که سعی می کنم در هر 

موردی کاری از دستم بربیاید،  انجام دهم.
  البته شــما در هیأت مدیره پرسپولیس نیز 

هستید و شاید دوشغله به حساب بیایید؟
عضویت در هیأت مدیره شــغل محســوب 
نمی شــود و من کار اصلــی ام در مدیریت کل 
ورزش و جوانان تهران اســت. بیشتر وقتم را نیز 
برای ورزش تهران می گذارم و در پرســپولیس هم 
کنار علی اکبر طاهری هستم. به  هرحال استقلال و 
پرسپولیس 2 باشگاه دولتی و متعلق به شهر تهران 

هستند. ما هم باید روی آنها نظارت داشته باشیم.
  اخیرا بر سر ورزشگاه شهید کاظمی بحث های 
زیادی بین 2 باشگاه به وجود آمده بود و در آخر 

قرعه به نام پرسپولیس درآمد...
ما از همان ابتدا گفتیم که تابع تصمیم شهرداری 
تهران هستیم. من درجریان ساخت این ورزشگاه 
بودم و مسئولان باشگاه پرســپولیس هم قرار بود 
این ورزشگاه را بلافاصله بعد از آماده شدن دراختیار 
بگیرند. به  هرحال بحث هایی پیش آمد که شــاید 
به خاطــر عدم آگاهــی برخی از دوســتان بود. ما 
نمی خواستیم به هر قیمتی این ورزشگاه را دراختیار 
بگیریم و درنهایت نیز شــهرداری تصمیم گرفت با 

قرعه کشی کار انجام شود.
  خیلی از کارشناســان در رشته های مختلف 
معتقدند کــه ورزش تهران افت کرده، شــما 

تدبیری برای جلوگیری از این موضوع دارید؟
من هم در ابتدا گفتم که سقف ورزش تهران از این 
بلندتر است. نمی توان به صورت خیلی کلی صحبت 
کرد چون ما یک بحث ورزش قهرمانی داریم و یک 
بحث هم به ورزش همگانی مربوط می شود. با این 
حال انتقادها را می شنویم و به سازمان های مربوطه 
ارجاع می دهیم. شاید روزانه با خیلی از هیأت های 
تهران در ارتباط باشیم و درباره مسائل مختلف با هم 

به گفت وگو بپردازیم.

آقای رئیس
ستون ثابت  

      چهارشنبه ها

3 لباس شخصی در تیم امید و مغایرت با قوانین فیفا

 مایلی کهن با چه عنوانی
روی نیمکت می نشیند؟

شــهروند| محمد مایلی کهن به عنوان مدیرفنی تیم 
فوتبال امید ایــران را همراهی می کند اما با این که چنین 
ســمتی در قوانین بین المللی فوتبال تعریف نشده، روی 
نیمکت این تیم هم حضور دارد. شاید در نگاه اول بگوییم 
که نام مایلی کهن به عنوان سرپرســت یا کمک مربی رد 
شده و او با این عنوان روی نیمکت می نشیند اما ابهام هایی 
دراین باره وجود دارد. از طرفی حســین اخوت، سرپرست 
تیم نیز روی نیمکت است و از طرفی دیگر اگر مایلی کهن 
کمک مربی باشد، نمی تواند با لباس رسمی درکنار زمین 
حضور داشته باشد، چون طبق قوانین فیفا فقط 2نفر از کادر 
مجوز پوشیدن لباســی غیر از پوشش سایر اعضای تیم را 
دارند. امید جمالی، مدیر روابط بین الملل فدراسیون فوتبال 
دراین باره به »شــهروند« می گوید: »ما برای این مسابقات 

نام 12نفــر را به عنوان اعضای کادرفنی 
تیم امید به کنفدراســیون فوتبال 
آسیا و فیفا ارسال کردیم که در هر 

بازی 8نفر از آنها می توانند با تصمیم 
مدیریــت تیــم روی نیمکت 

بنشــینند. مایلی کهــن 
به عنوان مدیرفنی کنار 

تیم حضــور دارد و 
روی  حضــورش 
نیمکت هم با نظر 

مدیریت تیم اســت. 
با این حال نمی دانم او با چه عنوانی 

روی نیمکت حضــور دارد اما قطعا با 
هماهنگی صورت گرفته، منعی برای 

این مســأله وجود نداشــته است.« وی 
همچنیــن درباره حضور داشــتن 3نفر 
ازجمله خاکپور، مایلی کهــن و اخوت با 
لباس رســمی روی نیمکــت می افزاید: 
»عرف بین المللی اینطور اســت که 2نفر 
می توانند با لباس شــخصی روی نیمکت 
باشند اما شاید آیین نامه این رقابت ها متفاوت 
باشد. با این حال مطمئن باشید اگر این کار 
غیرقانونی بود، مســئولان برگزاری از این 

اتفاق جلوگیری می کردند.« 

مجید جلالی در گفت وگو با »شهروند«: 

المپیکی می شویم اگر...
 درخشش ترابی، حس خوبی به من القا می کند

گزارش »شهروند« از عملکرد تیم های لیگ برتری در نقل  و انتقالات نیم فصل

حسرت سرخابی ها

شهروند| این روزها با درخشش مهدی ترابی 
در بازی های تیم امید، ناخــودآگاه نام مجید 
جلالی به ذهنمان می رسد. کاشف ترابی که با 
میدان دادن به این جوان در سایپا از او ستاره ای 
بی بدیل ساخته اســت. رئیس کانون مربیان 
ایــران بابت درخشــش شــاگرد خلف خود 
خوشــحال و نســبت به صعود بــه المپیک 

خوش بین است. 
ماجرای ترابی

گفت وگوی »شــهروند« با مجید جلالی با اظهارنظر او درباره عملکرد 
ترابی آغاز می شود: »وقتی می بینم مهدی در زمین هرکاری که می خواهد 
به راحتی انجام می دهد، به خودم می بالم. نخستین بار نیست که جوانی را 
پرورش داده و به این سطح رسانده ام ولی نمی دانم چرا مهدی برایم چیز 
دیگری است. حس خاصی نسبت به او دارم. تصورم این است او برخلاف 
خیلی از نام هایی که فاصله چهره تا محوشدنشــان فقط چند سال بود، 
راهش را درست انتخاب کرده است. مســیری که ترابی انتخاب کرده، 
یک خط صاف اســت و من که با او در ارتباط هستم، پیشرفت لحظه به 
لحظه اش را احساس می کنم. این، هم یک حس خوب به من القا می کند، 

هم براحساس مسئولیتم می افزاید. از حالا به بعد من و امثال من هم باید 
به او کمک کنیم.« 

ضعف دفاعی محض
تحلیل فنی تیم امید، مبحث بعدی صحبت های سرمربی سایپا است. 
او می گوید: »تیمی که من می بینم، تفاوتی با یکسال پیش نکرده است. 
در تعطیلات نوروز 94 تیم ایران مقابل عربستان بازی را روی اشتباهات 
خط دفاعی واگذار کرد و حالا می بینیم که این اشــتباهات بعد از ماه ها 
درحال تکرار است. ازسوی دیگر نمی توانیم بگوییم کادرفنی درجریان 
این اشتباهات نیســت؛ تغییرات متعدد در ترکیب خط دفاعی نشانگر 
نگرانی خاکپور و همکارانش برای ضعف دفاعی اســت. وقتی او  هافبک 
دفاعی تیمش را به پست دفاع وسط منتقل می کند، یعنی نگران است 
و می خواهد ضعف تیمش را طور دیگری پوشش دهد. در این حال فاصله 

دفاع و حمله زیاد و کارسخت می شود. حال باید چه کرد؟ به عقیده من 
درچنین شرایطی باید بسته تر به مصاف حریفان برویم. درست است که 
خط حمله تیم ایران فوق العاده است ولی ساختار تیم باید دفاعی تر شود 
تا از گل خوردن جلوگیری کنیم. سپس هرچه از زمان بازی می گذرد، با 

استفاده از نفرات سرعتی به بازی عرض دهیم و به گل برسیم.«
به تیم امید خوش بینم

»آیا تیم امید ایران المپیکی می شــود؟«، جلالی اینگونه به پرسش 
ما پاســخ می دهد: »من خوش بین هســتم، به شــرطی که یکسری 
مســائل را رعایت کنیم. بازی با ژاپن برای ما مانند چین و ســوریه و 
قطر نخواهــد بود. حفره های پرتعداد در خط دفــاع تیم ایران فضای 
خوبی به ژاپن ســرعتی می دهد تا به ما ضربــه بزنند. تنها راه ممکن 
از نظر من بســتن بازی به ویژه در نیمه  اول و استفاده از ضدحملات 
با توجه به بهره گیری از بازیکنان توانمند در خط حمله است. به نظر 
من اگر ژاپن در نیمه  نخســت نتواند دروازه ایران را باز کند، در نیمه 
دوم به خوبی می توانیم گل بزنیم. ضمن این که درصورت رفتن بازی 
به سمت ضربات پنالتی هم محمدرضا اخباری می تواند عصای دست 
ما باشد. سال گذشــته که با اخباری کار می کردم، متوجه تبحر او در 

پنالتی گیری با توجه به دست و پاهای بلندش شدم.«


